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Abstract (en)
[origin: WO2018133959A1] The invention relates to a method and a device for flow forming, wherein a workpiece (5) is set in rotation with the
aid of a spindle (12) and at least one outer roller (20) is moved against an outer side of the workpiece (5). An axially extending outer region of
the workpiece (5) is formed by thinning the material. According to the invention, at least one inner roller (30) is moved against an inner side of the
workpiece (5) with the aid of an inner support (40), which is axially and radially movable relative to the axis of rotation, independently of the outer
roller (20). The inner support (40) with the inner roller (30) and an outer support with the outer roller (20) are moved independently of one another
by means of a CNC control process, and a defined wall thickness profile with different wall thicknesses is formed on the outer region between the at
least one outer roller (20) and the at least one inner roller (30).

Abstract (de)
Die Erfindung betrifft ein Verfahren und eine Vorrichtung zum Drückwalzen, wobei ein Werkstück mittels einer Spindel in Rotation versetzt und
mindestens eine Außenrolle an eine Außenseite des Werkstücks zugestellt wird. Unter Materialverdünnung wird ein sich axial erstreckender
Mantelbereich des Werkstücks geformt. Gemäß der Erfindung ist vorgesehen, dass mindestens eine Innenrolle an einer Innenseite des Werkstücks
mittels einem Innensupport zugestellt wird, welcher unabhängig von der Außenrolle axial und radial zu der Rotationsachse verfahrbar ist. Mittels
einer CNC-Steuerung werden der Innensupport mit der Innenrolle und ein Außensupport mit der Außenrolle individuell verfahren, wobei an dem
Mantelbereich ein definierter Wanddickenverlauf mit unterschiedlichen Wanddicken zwischen der mindestens einen Außenrolle und der mindestens
einen Innenrolle gebildet wird.
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